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Aan: De Minister van Natuur en Stikstof
Van: Leden jachtcombinatie Orvelte tw:

Erika Vasas 
Martin Das
Jan Reinds 
Cees Stork 
Maarten van Tilburg 
Theo ten Haaf

E-mail jachtcombinatie: alma@wentersvizsla.nl

Excellentie,

Hierbij maken wij, leden van de jachtcombinatie Orvelte, bezwaar tegen uw voorgenomen besluit 
om de jacht te sluiten op konijnen in heel Nederland en die op het haas in de provincies Groningen, 
Utrecht en Limburg. Ons eigen jachtveld is gelegen in de provincie Drenthe bij de gemeente Orvelte. 
Ons jachtveld is circa 900 Hectares groot  met een gevarieerde wildstand. We werken er nauw 
samen met de Leden van de Boermarke (een collectief van boeren waarvan wij land pachten), met 
Staatsbosbeheer en met het Drentsch Landschap.

Wij zijn sterk tegen uw voorgenomen besluit om tot sluiting van de jacht op konijn en haas over te 
gaan en wel om de hierna weergegeven redenen:

1. Het gebrek aan beleidsfundament. De maatregel wordt niet genomen op basis van een 
wetenschappelijke, landelijk dekkende en eenduidige telsystematiek en is niet 
geharmoniseerd met Internationale en EU regelgeving. Telrapporten worden selectief 
gebruikt en er is geen onafhankelijke fauna autoriteit die de wildstand en trends daarin 
beschouwd. Het WenR rapport vergelijkt de wildstand van nu met die uit het referentiejaar 
1950..? Nederland zag er toen heel anders uit! (bijv 10 miljoen inwoners versus 16 miljoen 
nu). Het is een methodiek die niet gebaseerd is op richtlijnen van de International Union for 
Conservation of Nature and Natural Resources (IUCN). Een organisatie waar NLD nota bene 
lid van is! Ook is het niet in lijn met Europese regelgeving. Zo is de EU Rode Lijst gebaseerd 
op een trendtelling systematiek die gebaseerd is op het volgen van trends in de wildstand 
van maximaal 10 jaar geleden. 

2. Onze tellingen worden niet meegenomen. Wij tellen jaarlijks meerdere keren de diverse 
wildsoorten in ons jachtveld. Deze telgegevens worden via de WBE aan de 
Faunabeheereenheid van de provincie doorgegeven. De telgegevens van de FBE Drenthe 
noch die van andere provincies  zijn bij het overwegen van uw beleidsmaatregel gebruikt. 
Dat zet vraagtekens bij de door ons geleverde inspanning en bevreemdt des te meer juist 
omdat de FBE’s de wettelijke taak hebben om zorg te dragen voor dit soort gegevens.

3. Een verschil van dag en nacht. Sinds de Coronacrisis zien wij een verschuiving in ons veld 
van dieren die dagactief zijn naar dieren die meer nachtactief zijn. Zo tellen wij keer op keer 
bijna twee keer zoveel hazen, reeën en ander wild in ons veld met warmtebeeld dan met de 
verrekijker of het blote oog. De huidige tellingen zijn allemaal gebaseerd op waarnemingen 
bij dag. Wij pleiten voor een meer gedifferentieerde telling, dus zowel overdag als bij nacht.
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4. Averechts effect maatregel. Als leden van de jachtcombinatie Orvelte zijn wij veel in het 
veld. Wij kennen ons veld, wij hebben een prima beeld van onze wildstand en wij zijn het 
(i.t.t. bijvoorbeeld leden van dierenbelangenorganisaties) die de handen uit de mouwen 
steken voor het verbeteren van de biotoop en het bevorderen van de wildstand. 
Voorbeelden van onze vrijwillige werkzaamheden: het aanleggen van wildakkers, het 
plaatsen van eendenkorven, het snoeien van struiken, het plaatsen van bordjes om honden 
aan de lijn te houden en het zoeken naar reekalfjes met een drone om maaiverliezen te 
voorkomen. Ook dragen wij bij aan de verkeersveiligheid door het actief uitvoeren van 
reeënbeheer. Dat vergt ook uren en uren van aanzitten in het veld alvorens resultaat wordt 
bereikt. Wij zijn de ogen en oren in ons jachtveld. Jaarlijks besteden wij vele uren aan dit 
werk. Het enthousiasme en de motivatie waarmee we dit doen wordt ernstig geschaad als 
de voorgenomen maatregel wordt uitgevoerd. Of we nu willen of niet, we kunnen niet meer 
met dezelfde motivatie ons veld instappen. Die verminderde bereidheid heeft een nadelig 
effect op biotoopbeheer in ons veld: het handhaven/bevorderen van onze wildstand en het 
bijdragen aan de verkeersveiligheid.

5. Vertrouwen of wantrouwen? De jacht in Nederland is streng gereguleerd zowel v.w.b. de 
opleiding van jagers als ook bij de uitvoering van de jacht. Alle leden van onze 
jachtcombinatie Orvelte zijn professioneel opgeleide vrijwilligers. Zoals hiervoor beschreven 
steken wij de handen uit de mouwen in ons veld. Ook hebben wij de wettelijke taak om te 
zorgen voor een redelijke wildstand, of als deze er niet is, het bevorderen daarvan. Dat doen 
wij al jaren in ons veld uit volle overtuiging. Zo vinden wij bijvoorbeeld momenteel de stand 
van de hazen en konijnen  in ons veld (i.t.t. andere velden waar we ook jagen!) te laag. We 
jagen dan ook niet op deze twee wildsoorten. We benutten waar het kan, beheren waar het 
moet en sparen en bevorderen de wildstand waar dat nodig is. Daarvoor is geen opgelegde 
sluiting van de jacht van overheidswege nodig. Wij leden van de jachtcombinatie Orvelte 
kunnen dat prima zelf bepalen en doen dat ook! We hebben geen behoefte aan 
overheidsregelgeving gebaseerd op wantrouwen.  

6. Proportionaliteit. Jacht is maar voor een zeer klein deel (ca 1%) verantwoordelijk voor de 
terugval in aantallen wild. De grootste oorzaken zijn verlies van biotoop en predatie. Dat 
zien wij ook in ons veld; kale velden met weinig kruiden en dekking waar jonge hazen en 
fazanten en patrijzen kunnen opgroeien. Wij houden de vos en kraaien kort, maar kunnen 
bijvoorbeeld niets tegen ooievaars doen die met grote aantallen (soms wel 21 geteld op een 
dag) de weilanden afstruinen. Het zou meer effect hebben om over te gaan naar een meer 
inclusieve landbouw, boeren te gaan belonen voor hun werk bij actief natuurbeheer en de 
wildstand te harmoniseren en op regelmatige periodes te beschouwen op actualiteit dan het 
sluiten van de jacht. Alhoewel wij geen grondeigenaar zijn vinden we ook dat de 
voorgenomen maatregel een grote aantasting van het eigendomsrecht en het daarbij 
behorende jachtrecht is. De proportionaliteit tussen de voorgenomen maatregel en het 
beoogde effect is ver te zoeken.

Tot zover onze overwegingen. Jacht is en blijft een essentieel deel van natuurbeheer en het 
voorkomen van fauna schade. Voor alle duidelijkheid: wij zullen de laatsten zijn om te betogen dat 
er altijd gejaagd moet kunnen worden. Als een wildstand dat niet verdraagt moet er niet op gejaagd 
worden zoals we ook in ons veld laten zien. Wij willen ons in ons veld te Orvelte actief en 
constructief blijven inzetten voor het bevorderen van een goede wildstand en een betere biotoop. 
Daar past echter geen sluiting bij zoals nu is voorgenomen. Die maatregel is niet onderbouwd, is niet 
proportioneel en heeft een averechts affect!


